
Protokół Nr XIII
z XIII Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 29 kwietnia 2004r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum
Otwarcia  sesji  dokonał  Przewodniczący Rady –  Grzegorz  Augustyniak 

o godz. 13 00, witając przybyłych radnych i gości.
Na  stan  15  radnych  obecnych  było  15,  w  związku  z  tym  obrady  były 
prawomocne. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
W obradach  uczestniczyli  również:  wójt  -   Bernard  Stein,  sekretarz  –  Anna 
Fabrowska,  skarbnik  –  Barbara  Olejnik,  radca  prawny  –  Andrzej  Domański 
kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Danuta Dera oraz sołtysi. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Przewodniczacy rady – G. Augustyniak – powiedział, iż do przyjęcia są 

dwa protokoły, z sesji z 30 grudnia 2003r. i z sesji z 29 marca 2004r..
W protokole  z  30  grudnia  2004r.  została  zamieszczona  poprawka  zgłoszona 
przez radnego J. Koniecznego. Więcej uwag nie było. Za przyjęciem protokołu 
głosowali radni jednomyślnie.
Do protokołu z 29 marca 2004r. radni również nie mieli uwag, za przyjęciem 
protokołu głosowali jednomyślnie.

Punkt 3 - Przyjęcie porządku obrad
Porządek obrad radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. 

Przewodniczący poinformował,  iż  w punkcie  –  podjęcie  innych niezbędnych 
uchwał  zostanie  przedstawiony  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  statutu 
GOPS oraz projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie.
Za przyjęciem porządku obrad głosowali radni jednomyślnie.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 

2003 rok.
6. Podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

za 2003 rok.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy 

Kluki .
8. Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
9. Interpelacje i wolne wnioski.
10.Sprawy różne.
11.Zakończenie obrad.



Punkt 4 - Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
Wójt – B. Stein powiedział, iż w okresie międzysesyjnym:

1.   Wystąpił   z  pismem do Nadleśnictwa Bełchatów w sprawie partycypacji 
w  kosztach  naprawy  dróg,  które  są  niszczone  przez  samochody  wywożące 
drewno z lasu. 
Nadleśnictwo będzie  partycypowało w kosztach w ten sposób,  że  zrefundują 
koszt  wynajmu równiarki  na jeden dzień na  drogę w Żarze i  w Wierzchach 
Parzeńskich.
2.  Rada  sołecka  w  Kaszewicach  wystąpiła  z  wnioskiem  o  wycięcie  drzew 
przydrożnych  w  kierunku  Kol.  Kaszewice  i  w  kierunku  Bożego  Daru. 
W związku ze zmianą ustawy o ochronie przyrody urząd wystąpił z wnioskiem 
do Samorządowego Kolegium Odwoławczego o wskazanie organu, który  wyda 
nam decyzję na wycinkę drzew. Zostały wysłane kserokopie mapy terenu, na 
którym te drzewa się znajdują i czekamy na decyzję SKO.
3.  Na  stronie  internetowej  Gminy  Kluki  zostało   zamieszczone  ogłoszenie 
o  dzierżawie  budynku  po  byłej  szkole  podstawowej  w  Klukach,  natomiast 
informację  o  zamiarze  sprzedaży  mienia  komunalnego  dodatkowo 
zamieszczono w prasie lokalnej.
4. Przeprowadzono postępowanie w sprawie wyboru urbanisty do opiniowania 
decyzji  o  warunkach  zabudowy.  Wyłoniono  ofertę  najkorzystniejszą  złożoną 
przez  Pracownię  Urbanistyczną  –  p.  Jana  Zemana.  Umowa  dotyczy  trzech 
składowych  –  dez\cyzji  o  warunkach  zabudowy  i  zagospodarowania  terenu, 
decyzji  o  ustaleniu  lokalizacji  inwestycji  celu  publicznego  oraz  decyzji,  dla 
których  wymagane  jest  prowadzenie  postępowania  w  sprawie  oceny 
oddziaływania na środowisko.
5.  Od  dwóch  dni  działa  w  Urzędzie  punkt  –  AGRO-INFO,  w  którym 
zatrudniona jest jedna osoba do pomocy w wypełnianiu wniosków o przyznanie 
płatności obszarowych. Osoba ta została przeszkolona w tym zakresie.
6. Zostały zamówione przepusty na drogę w Osinie.
7.  Projekty  na  termodernizację  budynku  Urzędu  Gminy  i  szkoły  są  na 
ukończeniu.
8.  Została  zlecona  do  opracowania  dokumentacja  projektowa  na  drogę 
dojazdową do pól w Ścichawie oraz dokonano wstępnych rozmów w sprawie 
projektu drogi  w Zarzeczu.
9.  Po  rozstrzygnięciu  przetargu  na  przewozy  kruszywa  będą  sukcesywnie 
naprawiane drogi, począwszy od strony południowej Gminy.
10. Na ukończeniu jest budowa chodnika na osiedlu Leśnym.
11. Rozpoczęły się dyżury psychoterapeuty , zgodnie z wnioskiem dyrektorów 
szkół.
12.  W sprawie wniosku p. Koperek dotyczącego ewentualnego wykupu działki 
lub jej części. Zostało wystosowane pismo do użytkowników działki, czy byliby 
zainteresowani zamianą na inną działkę.  Odpowiedzi są  odmowne. 



13. Został rozstrzygnięty przetarg na budowę mostu w Roździnie. Po podpisaniu 
umowy Firma przystąpi do realizacji.
14. Sprawa komunalizacji Ośrodka Zdrowia – starania o komunalizację toczą się 
już od 4 lat.  Obecnie zarząd Urzędu Marszałkowskiego  przychylnym okiem 
spojrzał na tę sprawę. Wójt zwrócił się do radnych czy podtrzymujemy wniosek 
o  komunalizację,  i  zgodnie  z  wcześniejszymi  założeniami  po  komunalizacji 
obiekt wydzierżawimy  podmiotowi, który będzie prowadził działalność służącą 
ochronie zdrowia.
15. Odbył się jeden konwent wójtów, którego głównym tematem była wizyta 
delegacji z Niemiec. Omówiono wstępnie propozycje współpracy samorządów.
Pytań nie było.

Punkt 5 - Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
za 2003 rok.

Sprawozdanie  obejmujące  działalność  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej  omówiła  kierownik – p.  Danuta  Dera.  Sprawozdanie obejmowało 
działalność  Ośrodka  w  zakresie  realizacji  zadań  własnych  i  zleconych 
z  uwzględnieniem  wszystkich  form  pomocy   oraz  szczegółową  analizę 
finansową  w rozbiciu na poszczególne zadania i świadczenia.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
Radny M. Owsik – Spytał jaki jest najniższy zasiłek.
P. D. Dera – Od 30 zł do 200zł., w zależności od dochodu.
Radni pytali również o kryteria dochodowe.
P. D. Dera – powiedziała, iż zmienia się ustawa i inne kryteria obowiązują do 
końca kwietnia i inne będą obowiązywać po 1 maja 2004r. 

Punkt  6 -  Podjęcie  uchwały  w sprawie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu 
Gminy za 2003 rok.

Przewodniczący  odczytał  Uchwałę  II/205/2004  składu  orzekającego 
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Łodzi  w  sprawie  opinii  dotyczącej 
sprawozdania  Wójta  Gminy  Kluki  z  wykonania  budżetu.  Opinia  była 
pozytywna. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
Skarbnik B. Olejnik wyjaśniła iż niespójność wzięła się z tego, iż starała się 
wyjaśnić  bardziej  szczegółowo ,  niż  wynikałoby  to  z  dokumentu  jakim jest 
bilans. W bilansie jest wiersz – nadwyżka/niedobór budżetu 2003r. Faktycznie, 
jeśli weźmiemy druk finansowy za ten jeden rok to mamy nadwyżkę, ale  my 
mamy duży niedobór ciągnący się przez lata.
Wójt  –  B.  Stein –  poinformował,  iż  plan  budżetu  gminy  Kluki  wynosił 
5.447.135 zł, wydatki – 5.260.228 zł. Dochody zostały zrealizowane do kwoty 
5.417.439 zł, co stanowi 99.5% planu, wydatki natomiast zostały wykonane do 
kwoty 5.218.632 zł, co stanowi 99,2% planu.
Wydatki majątkowe w ubiegłym roku stanowiły kwotę 21,5%, co przy naszym 
budżecie nie jest małą kwotą. Udało się zakończyć część dydaktyczną szkoły, 



wybudowano dwa odcinki dróg asfaltowych (ul. Wspólna i ul. Szkolna). Zostały 
również pozyskane środki na wyposażenie Gimnazjum i Szkoły Podstawowej.
Pytań nie było.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy Kluki za 2003r.
Za przyjęciem projektu uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 6/XIII/04
Rady Gminy Kluki
z dnia 29 kwietnia 2004r.

w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy za 2003 rok.
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Wykonanie budżetu Gminy Kluki  
za 2003r. stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Punkt 7 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Kluki .
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Kluki  –  Jerzy  Konieczny 
odczytał  Uchwałę  Komisji  -  wniosek  o  udzielenie  absolutorium  Wójtowi 
Gminy. 
Następnie Przewodniczący Rady – G. Augustyniak – odczytał  Uchwałę RIO 
opiniującą  pozytywnie  uchwałę  Komisji  Rewizyjnej.  Uchwała  stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu.
Przewodniczący  Rady  –  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Kluki .
Za udzieleniem Wójtowi Gminy Kluki absolutorium głosowało 13 radnych, 1 
był przeciw i 1 wstrzymał się od głosu.

Uchwała Nr 7/XIII/04
Rady Gminy Kluki
z dnia 29 kwietnia 2004r.

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kluki 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu .
Wójt  B.  Stein podziękował  wszystkim  radnym  za  udzielenie  absolutorium. 
Poprosił o współpracę w radzie, w Urzędzie. W warunkach destrukcji nie da się 
nic dla Gminy zrobić, a najważniejsze jest dobro całej Gminy. Wójt zaapelował 
do  radnych,  aby  pewne  działania  rozpoczynać  od  wewnątrz,  starając  się 
wyjaśnić  pewne  sprawy,  a  nie  zaczynać  na  zewnątrz,  przez  co  Gmina  jest 
postrzegana tak, a nie inaczej.

Punkt 8 - Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  statutu 

Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  wraz  z  uzasadnieniem.  Ustawa 
o  świadczeniach  rodzinnych  nałożyła  na  gminy  obowiązek  wypłaty  tych 



świadczeń, co powoduje konieczność utworzenia nowego stanowiska pracy ds. 
realizacji świadczeń rodzinnych.
Dodatkowych  wyjaśnień  udzieliła  p.  Danuta  Dera.  Powiedziała,  iż  jedna 
dodatkowa osoba to będzie jeszcze za mało,  ponieważ przechodzą wszystkie 
osoby,  którym  świadczenia  wypłacały  Biura  Pracy,  osoby  od  pracodawców 
zatrudniających  do  5  osób,  osoby  pobierające  świadczenia  z  funduszu 
alimentacyjnego,  matki  samotnie  wychowujące  dzieci,  a  do  2006  r.  przejdą 
wszystkie świadczenia.
Ustawa  przewiduje,  iż  2%  od  wartości  świadczeń  będzie  przekazywane  z 
budżetu państwa.
Radny H. Kęsy – spytał, czy mając na uwadze program oszczędnościowy była 
rozważana możliwość przesunięć, czy musi być zatrudniona nowa osoba?
Wójt – odpowiedział, iż na dzień dzisiejszy nie ma możliwości przesunięć.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 8/XIII/04
Rady Gminy Kluki
z dnia 29 kwietnia 2004r.

w  sprawie  zmiany  statutu  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu .
Następnie Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie.
Konieczność wprowadzenia zmian omówiła Skarbnik – B. Olejnik. Powiedziała, 
iż budżet zwiększa się o 4.000 zł na zakup komputera i  oprogramowania do 
zadań  z  zakresu  dodatków  rodzinnych.  Pozostałe  zmiany  polegają  na 
niewielkich  przesunięciach,  o  których  szczegółowo  Skarbnik  poinformowała 
radnych.
Pytań nie było.
Za przyjęciem projektu uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 9/XIII/04
Rady Gminy Kluki
z dnia 29 kwietnia 2004r.

w sprawie zmian w budżecie
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu .

O godz. 14.00 Przewodniczący ogłosił 10 minutowa przerwę.

Punkt 9 i 10 - Interpelacje i wolne wnioski  oraz sprawy różne.
Przewodniczący poinformował, iż  do Rady Gminy wpłynęło odwołanie 

radnego  M.  Owsika  w  sprawie  wyłączenia  go  z  prac  Komisji  rewizyjnej 
w zakresie kontroli zabezpieczenia budynku po szkole podstawowej w Klukach.
Przewodniczący odczytał pismo radnego M. Owsika.  Pismo stanowi załącznik 
nr 9do protokołu.



Radny J. Konieczny wyjaśnił, iż zwrócił się do Wójta z pytaniem – kto ma 
klucze od budynku szkoły.  Wójt  odpowiedział,  iż  klucze posiada p.  dyrektor 
H. Owsik.  W związku z tym, że  w tym czasie pękła rura, powodując zalanie 
w budynku szkoły  Komisja  chciała  wyciągnąć  konsekwencje  w stosunku do 
osoby,  która  była  odpowiedzialna  za  zabezpieczenie  mienia  komunalnego. 
Radny uznał, iż w związku z tym, że Wójt nie posiadał w tym czasie kluczy, 
odpowiedzialność  ponosi  p.  dyrektor,  dlatego podjął  decyzję  o  wyłączeniu  z 
prac  komisji  radnego M.  Owsika,  który  jest  mężem p.  dyrektor  i  jako mąż, 
mógłby  być  stronniczy  i  interesowny.  Przewodniczący  Komisji  rewizyjnej 
powiedział, iż on w takiej sytuacji również trzymałby stronę żony.
Radny spytał – Kto w tym czasie odpowiadał za zabezpieczenie mienia?.
Radny M. Owsik – powiedział radnym, iż wielokrotnie, w czynie społecznym 
wykonywał wiele prac na rzecz szkoły, naprawiał stoliki, krzesła wykorzystując 
do tego własne materiały oraz poświęcając swój czas, a teraz został posądzony o 
stronniczość i interesowność.
Radny J. Konieczny odpowiedział, iż praca społeczna na rzecz szkoły w tym 
przypadku nie ma nic do rzeczy.
Radny H. Kęsy – potwierdził, iż na okres zimy zawór powinien być zamknięty.
Radny  M.  Owsik odpowiedział,  iż  zawór  był  zamknięty,  jednak  niska 
temperatura  spowodowała,  że  rura  pękła.  Awaria  jest  usunięta  i  nie 
spowodowała dużych strat.
Przewodniczący Rady odczytał ze słownika języka polskiego znaczenie słów 
stronniczy i interesowny.
Radca  prawny  -   A.  Domański –  powiedział,  iż  przewodniczący  Komisji 
rewizyjnej  skorzystał  z  zapisu  w  statucie,  wg  którego  „członkowie  Komisji 
Rewizyjnej  podlegają  wyłączeniu  od  udziału  w  jej  działaniach  w  sprawach, 
w których może powstać podejrzenie o ich stronniczość lub interesowność.”
Natomiast radny M. Owsik nie zgadza się z tym i również korzystając ze statutu 
odwołał się do Rady.
Radca  powiedział,  iż  pojęcia  stronniczy,  interesowny  są  to  pojęcia  nieostre 
i trzeba posiłkować się słownikiem języka polskiego. 
Radca powiedział, iż teraz radni podejmą decyzję w drodze głosowania, kierując 
się  własnymi  zasadami,  czy  Rada  podtrzymuje  decyzje  przewodniczącego 
komisji rewizyjnej, czy też ja uchylacie.
Wójt B.  Stein  –  powiedział,  iż  szkoła  w tym czasie  przeprowadzała  się  do 
nowego obiektu.
Radny H. Kęsy powiedział, iż nie może być tak, że za mienie komunalne nikt 
nie odpowiada.
Pani J. Krasoń -  Od 1 stycznia 1991 r, Urząd Gminy przejął szkoły i od tej 
daty  dyrektorem  szkoły  został  p.  Owsik.  Protokolarnie  był  przekazywany 
majątek, który znajdował się w budynku, ale nie sam budynek.
Skarbnik  B.  Olejnik  –  szkoły  czynne  są  w  urządzeniach  księgowych 
poszczególnych  szkół  prowadzonych  przez  Zespół,  to  jest  coś  takiego,  jak 



władanie  zależne.  Niezależnie  od  tego,  czy  to  jest  spisane,  czy  to  nie  jest 
spisane.  Władający  zależny  za  ten  majątek  odpowiada.  Trudno,  żeby  był 
dyrektor w szkole, a za budynek odpowiadał kto inny. 
Radni przedyskutowali tę sprawę, następnie Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie wniosek – Kto jest za tym, aby radny M. Owsik nie uczestniczył 
w kontroli zabezpieczenia mienia, dotyczącego szkoły w Klukach?
Radca zasugerował, iż z formalnego punktu widzenia, głosowaniu powinien być 
poddany wniosek – Czy uchylić decyzję przewodniczącego Komisji rewizyjnej, 
czy ją utrzymać.
Przewodniczący  zadał  pytanie  –  kto  jest  za  tym,  aby  utrzymać  decyzję 
przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.
Za – głosowało 6 radnych, 1 się wstrzymał, przeciw było 8 radnych.
Wobec  powyższego  wniosek  przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  został 
odrzucony.
Do  Rady  wpłynęło  pismo  –  oferta  w  sprawie  wykonania  herbu  Gminy. 
Przewodniczący odczytał pismo, stanowiące załącznik nr 10 do protokołu.
Radni w wyniku dyskusji postanowili, aby Wójt zrobił rozeznanie w tej sprawie, 
ponieważ w 2006r. będzie 870 lat istnienia Kluk i do tego czasu dobrze byłoby, 
aby gmina posiadał swój herb i flagę.
Przewodniczący powiedział, iż do Rady  wpłynęło pismo Komendy powiatowej 
policji z prośbą o udzielenie wsparcia finansowego na zakupienie samochodu 
dla potrzeb Posterunku Policji w Klukach. Samochód używany obecnie przez 
policjantów PP w Klukach został czasowo przekazany z posterunku Policji w 
Kleszczowie.  Istnieje  możliwość  zakupienia  radiowozu  wspólnie  z  Urzędem 
Gminy  w  Bełchatowie  .  Przy  pozyskaniu  samochodu  w  ramach  tzw. 
sponsoringu, drugi pojazd jest przekazywany przez Komendę Główną Policji.
Przewodniczący  powiedział,  iż  są  czynione  starania  o  pozyskanie  środków 
z zewnątrz do budżetu.
Skarbnik B. Olejnik – powiedziała, iż jeżeli pojawią się środki to wtedy będzie 
można przekazać środki.
Radna D. Stankowska – zaproponowała,  aby na ten cel przeznaczyć środki 
pochodzące z zezwoleń na sprzedaż alkoholu.
Radna  E.  Siewiera,  zgodnie  z  przyjętym  programem  na  współdziałanie  z 
Policja jest przeznaczony niewielki procent tych środków.
Skarbnik –  wyraziła  swoje  obawy,  iż  takie  przeznaczenie  środków  będzie 
niezgodne z ustawą.
Radny  H.  Kęsy zgłosił,  aby  przegłosować,  czy  rada  wyraża  zgodę  na 
dofinansowanie,  a  wówczas  Wójt  i  Skarbnik  będą  wiedzieli,  czy  w  razie 
pojawienia się środków mogą dofinansować zakup samochodu.
Przewodniczący  G.  Augustyniak -  Kto  jest  za  tym,  aby  dofinansować 
samochód dla policji z Posterunku w Klukach?
Za głosowało 12 radnych, 3 wstrzymało się od głosu.



Radny  M.  Owsik ––  na  wniosek  Wójta  Komisja  Rewizyjna   zbadała,  czy 
wyjaśniała dofinansowanie studiów pani  księgowej .Komisja zapoznała się z 
porozumieniem między Urzędem Gminy a pracownikiem. Radny spytał Wójta, 
jakie kroki poczynił .
Wójt – odpowiedział, iż nie dostał odpowiedzi formalnie do końca.
Radny J. Konieczny – był protokół, materiały były uzupełnione do 31 stycznia. 
Te same materiały zostały również przekazane Przewodniczącemu Rady. 
Przewodniczący rady – materiał, które otrzymał są również w teczce Komisji 
Rewizyjnej.
Radny J. Konieczny – uważa, że Wójt powinien czytać protokoły komisji.
Wójt – w protokóle było zapisane, że ostateczna odpowiedź zostanie udzielona 
do 31 stycznia i potem nic nie otrzymał.
Radny J.  Konieczny –  na bieżąco wszystko zostało uzupełnione,  zgodnie  z 
zapisem Komisji rewizyjnej.
Radny Cz. Siewiera – na poprzedniej sesji zgłaszał wniosek o naprawę  dziur w 
asfalcie do Żaru, miesiąc minął i nic w tej sprawie nie zostało zrobione.
Wójt –  Od  4  maja  dopiero  będzie  uruchomiona  wytwórnia  mas  i  wówczas 
będzie można kupić masę. Naprawy wymaga również droga w Kaszewicach.
Radny Cz. Siewiera – zgłosił również, aby nawieźć chociaż zwykłego żwiru na 
drogę w kierunku Puszczy.
Radny R. Śniady – spytał  dlaczego tłuczeń ma być nawożony na drogi od 
strony południowej, a nie od północnej.
Wójt –  powiedział,  iż  może  to  być  zmienione,  ale  po  stronie  południowej 
Gminy  naprawa  dróg  będzie  trwała  krótko,  ponieważ  wymaga  niewielu 
nakładów.
Radny J. Konieczny – powiedział, iż komisja rewizyjna na ostatnim spotkaniu, 
na  wniosek  mieszkanki  Agronomówki-  p.  Jadwigi  Krasoń  ,  skontrolowała 
sprawę dotyczącą wywozu nieczystości.  Pani Krasoń zgłosiła,  iż wywieziono 
jedną beczkę, a fakturę wystawiono na 10 kursów.
Wójt powołał specjalną Komisję, opróżniono  pozostałości i było 8 beczek.
Wójt  –  powołał  specjalną  komisję,  zlecił  opróżnienie  szamba,  teraz  zostanie 
skontrolowane,  w jakim tempie  szambo się  napełnia.  Wójt  powiedział,  iż  w 
okresie  kiedy  mieszkał  w  Agronomówce,  mniej  więcej  co  półtora  miesiąca 
trzeba  było  całe  szambo  wywozić.  Ostatnia  wywózka  była  w  grudniu.  Po 
zbadaniu,  w jakim czasie szambo się  zapełni  sprawa zostanie wyjaśniona do 
końca i wówczas będzie można wyciągnąć wnioski. Wywożący niekiedy robił, 
tak że wywoził na raty.
Radny J. Konieczny – przeczytał załączniki do protokołu komisji rewizyjnej, 
będące oświadczeniami p. J. Krasoń, p. B. Olejnik, p. Ł. Lasonia.
Wójt – sprawa nie została wyjaśniona do końca. 
Radna E. Siewiera – powiedziała,  iż  bardzo dobrze się stało,  że p.  Skarbnik 
zauważyła, faktura jest nie zatwierdzona, pieniądze są niewypłacone.
Przewodniczący Rady udzielił głosu mieszkance Agronomówki – p. J. Krasoń.



Pani J. Krasoń powiedziała, iż otrzymała pismo od przewodniczącego Rady z 
informacją,  że  sprawa  związana  z  prywatyzacją  mieszkań  w  budynku 
Agronomówki zostanie rozpatrzona na sesji Rady Gminy w kwietniu.
Pani Krasoń – powiedziała, iż jest najstarszą mieszkanką tego budynku. „Nie 
było tam gospodarza, nie ma i nie wie czy kiedykolwiek będzie. Budynek ulega 
dewastacji,  nie  z  winy  lokatorów,  ale  ogólnie.  W tej  chwili  dach  jest  pod 
znakiem zapytania, w piwnicach można hodować ryby i  wiele innych rzeczy 
można powiedzieć na ten temat, do tego jeszcze dochodzi złodziejstwo.”
Latem – przewodniczący powiedział, iż nie stać Gminy na utrzymanie budynku, 
że trzeba coś z tym zrobić. Gmina za światło, za 2 miesiące płaci  37 zł, za 
wywóz śmieci   około 40 zł  oraz  za wywóz nieczystości.  Od jakiegoś  czasu 
podjeżdża  beczkowóz  około  godziny  6  rano,  wypompowuje  1  beczkowóz  i 
odjeżdża.
Wójt – a co się dzieje z resztą szamba, ponieważ teraz po 13 dniach jest już 
połowa szamba.
Radny  J.  Konieczny spytał  czy  jest  założony  wodomierz  w  budynku  po 
Lecznicy Weterynaryjnej.
Wójt – wyjaśnił, iż Lecznica Weterynaryjna ma inne, swoje szambo.
Radny J. Konieczny zaproponował, aby założyć wodomierze w całym budynku 
i dopiero wtedy sprawdzić.
Pani  J.  Krasoń opowiedziała,  iż  od pewnego czasu obserwuje w jaki  sposób 
odbywa  się  wybieranie  szamba.  Nikt  się  tym  nie  interesuje,  woda  zalewa 
piwnice, a właściciel nie widzi w niej wody.
Radny R. Śniady powiedział, iż gdy Komisja była na kontroli, to wystarczyło 
raz szpadlem ruszyć, żeby woda nie szła do piwnic.
Radny  J.  Konieczny zasugerował,  aby  pan  Lasoń  nie  potwierdzał 
wykonywania takich usług.
Pani  J.  Krasoń –  powiedziała,  iż  uważa,  że  w sprawie  Agranomówki  musi 
zapaść jakaś decyzja. Stan, jaki jest obecnie, to jest stan fatalny.
Przewodniczący rady powiedział, iż Komisje, a szczególnie radni z Kluk mieli 
przemyśleć co dalej z tym budynkiem zrobić.
Pani J. Krasoń – Czy lokatorzy kupią te mieszkania w takim stanie jakim są, 
niewiadomo  z  czego  będą  remontować,  powstanie  wspólnota  i  wspólnota 
rozłoży ręce. Płacąc ok. 100 zł na koszt remontów miesięcznie, kiedy zostanie 
uskładana kwota na remont, a budynek wymaga wymiany okien, docieplenia.
Radny  M.  Owsik –  na  jednej  z  poprzednich  sesji  proponował  utworzenie 
komisji, która spotkałaby się z mieszkańcami i targowała się jak na targu, kto ile 
da. Może w ten sposób dojdzie się do porozumienia.
Wójt – B. Stein – W tym przypadku nie można zastosować metody targu. Rada 
może do wyceny, do szacunku , który był sporządzony, a w tym przypadku musi 
być  już  sporządzony  nowy  szacunek  określić  zasady  zbywania  mieszkań 
komunalnych. Wcześniej była sytuacja odwrotna, 20 % było do zapłacenia, 80% 
zniżki, tak jak to przyjęły prawie wszystkie samorządy. Na jednej z sesji  zasady 



te zostały zmienione w ten sposób, że lokatorzy mają wpłacić 70% wartości, 
natomiast 30% mają zniżki. To spowodowało, że jest w tej chwili stagnacja i 
nikt nie jest zainteresowany wykupem tych mieszkań w takim stanie jakim one 
są i za takie pieniądze. Rada może podjąć uchwałę w sprawie zasad zbycia tych 
mieszkań, nie może tu być czegoś takiego jak targu, kto da więcej.
Przewodniczący powiedział, iż trzeba przygotować stosowną uchwałę i do tego 
tematu trzeba wrócić.
Radny J. Konieczny – kto będzie poświadczał wykonanie usługi.
Wójt odpowiedział, iż p. Kotlarek.
Radny J. Konieczny – dowóz grysów na drogę
Wójt – sołtys, radny , a dodatkowo  w momencie gdy nie będzie pracownika 
z Urzędu Gminy to jeden z pracowników, którzy są zatrudnieni w ramach robót 
publicznych.
Radny  J.  Konieczny  –  kiedy  będzie  robiona  droga,  na  którą  w  budżecie 
przeznaczone jest 13.000 zł oraz ,  aby zrobić coś na drodze od kapliczki do 
PGR, ponieważ równiarka nic tam nie dała,  na tym odcinku są duże dziury, 
które trzeba uzupełnić.
Radna D. Stankowska – spytała w jakim terminie odbędą się szkolenia dla 
rolników w Parznie i czy mieszkańcy z innych miejscowości mogą wziąć w nich 
udział.
Wójt –  Były  prowadzone  rozmowy  z  ARiMR,  terminy  nie  zostały  jeszcze 
doprecyzowane,  ale  będą  najprawdopodobniej  w  okresie  wakacji. 
W szkoleniach będą mogli wziąć udział mieszkańcy z całej gminy.
Radna D. Stankowska – zgłosiła również wniosek o informowaniu radnego i 
sołtysa o terminie przywozu kruszywa na drogi.
Radna zaproponowała również, aby do komisji wyborczych w zbliżających się 
wyborach  do  Parlamentu  Europejskiego  powoływać  osoby  bezrobotne,  które 
maja trudną sytuację, aby nie było przypadków, że zasiada ktoś kto pracuje.
Sekretarz  p.  A.  Fabrowska –  odpowiedział,  iż  składy  komisji  ustala  w 
końcowym etapie Wójt, z tym że osoby do komisji są zgłaszane przez komitety 
wyborcze.  Wójt  wyznacza  tylko  po  jednej  osobie  z  pracowników  urzędu, 
ponieważ taki jest wymóg. Ustawa wymaga, aby komisja składała się od 5 do 10 
osób, jeżeli jest więcej kandydatów wówczas odbywa się losowanie.
Radny J. Dymiński – na drodze powiatowej z Osiny do Magdalenowa, w lesie 
jest piaszczysta górka, która bardzo utrudnia podjazd. Radny zaproponował, aby 
zepchnąć tę górkę.
Wójt – Nie można na razie tego zrobić, ponieważ gdy górka zostanie zrównana, 
trzeba będzie utwardzić teren. Cała droga zaplanowana jest do modernizacji.
Radny J. Konieczny spytał o konkurs na dyrektorów szkół.
Wójt –  w  Parznie  będzie  konkurs,  natomiast  dyrektorki  szkół  w  Klukach 
i Kaszewicach złożyły oświadczenia, iż za dwa lata osiągają wiek emerytalny 
i zamierzają z tego skorzystać.
Sołtys wsi Cisza spytała, czy będzie przedłużony kurs MZK.



Wójt –  jest  taki  wniosek  złożony.  Korzystających  z  linii  MZK  przybywa, 
dlatego najprawdopodobniej będzie ten kurs przedłużony. Również do Kuźnicy i 
Kaszewic.
Radny  W.  Rogoziński –  powrócił  do  pytania  czy  kruszywo  w  pierwszej 
kolejności będzie przywożone do północnej części gminy, czy południowej.
Wójt – mniej kruszywa potrzeba na stronę południową dlatego szybciej drogi 
zostałyby naprawione.
Radny J. Konieczny – spytał, czy Wójt wystąpił z pismem do Zakładu Usług 
Wodnych i Komunalnych.
Wójt odpowiedział, że tak.
Radny  J.  Konieczny  –  spytał,  czy  postępują  prace  w  nowym  budynku 
szkolnym.
Wójt  –  odpowiedział,  iż  wystąpił  z  kolejnym  pismem  ponaglającym  do 
Wykonawcy. Postęp jest znikomy, nie ma jeszcze zamontowanych okien.
Radny J. Konieczny – stwierdził, iż termin jest zagrożony.

Punkt 11 - Zakończenie obrad.
O godzinie  15.50  przewodniczący podziękował  wszystkim za  przybycie  i 
zakończył obrady.

Protokołowała: Bożena Wieczorek Przewodniczący Rady: Grzegorz Augustyniak


